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                                     PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALMENAR 
                                                               Nº 6 

ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 

EL DIA 29 DE JUNY DE 2016 

 
LLOC DE CELEBRACIÓ: Casa de la Vila. Almenar 

DATA: 29 de juny de 201 
HORA D’INICI: 20.00 h. 

HORA  DE FINALITZACIÓ: 22.00 h. 
CARÀCTER: Ordinària 

CONVOCATÒRIA: Primera 
 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 
1. PRESA DE POSSESSIÓ DEL CÀRREC DE REGIDOR SR. RAÜL MALLA BALLESTÉ. 

2. APROVACIÓ D’ACTES DE SESSIONS ANTERIORS. 

3. REVISIÓ DEL PADRÓ D’HABITANTS CORRESPONENT A 1 DE GENER DE 2016. 

4. ARXIU HISTÒRIC DE LLEIDA: APROVACIÓ DE LES NORMES D’ACCÉS A LA 

DOCUMENTACIÓ DIPOSITADA PER L’AJUNTAMENT D’ALMENAR 

5. MODIFICACIÓ DE L’ART. 120 DE LES NORMES DEL POUM: APROVACIÓ PROVISIONAL. 

6. APROVACIÓ DEL PROTOCOL D’AUTOCONTROL DE LES PISCINES MUNICIPALS. 

7. APROVACIÓ DE L’ORDENANÇA REGULADORA DE LA VENDA AMBULANT. 

8. PROPOSTA DE FESTES LOCALS 2017. 

9. ADHESIÓ AL PACTE D’ALCALDES/ESSES PER A REDUIR LES EMISSIONS DE CO2. 

10. EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS AL PRESSUPOST VIGENT NUM. 1/2016. 

11. CONSTITUCIÓ I APROVACIÓ DELS ESTATUTS D’UNA SOCIETAT MUNICIPAL PER A LA 

COMERCIALITZACIÓ D’ENERGIA ELÈCTRICA. 

12. COMUNICACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ CORRESPONENT AL PRESSUPOST DE 2015. 

13. RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS A FAVOR DELS SRS. CIRERA 

SERRAMONA I FARRÀS MAJOS. 

14. PROPOSTA REFERENT AL PROCEDIMENT DE REGULARITZACIÓ CADASTRAL DE RÚSTICA. 

15. PROPOSTA DE REBUIG ALS ATACS DEL GOVERN ESPANYOL CONTRA LA LLEI DE 

MESURES URGENTS PER AFRONTAR L’EMERGÈNCIA EN L’ÀMBIT DE L’HABITATGE I LA 

POBRESA ENERGÈTICA. 

16. PROPOSTA PER AL PAGAMENT DE TRIBUTS A L’AGÈNCIA TRIBUTÀRIA DE CATALUNYA. 

17. PROPOSTA D’ALMENAR SOM POBLE VIU PER DECLARAR PERSONA NON GRATA A 

ALMENAR AL MONARCA FELIP VI. 

18. PROPOSTA D’ALMENAR SOM POBLE VIU DE CREACIÓ DE GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS. 

19. PRECS I PREGUNTES.  

 
 

  

Almenar, 29 de juny de 2016 
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MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ASSISTENTS: 
 Alcaldessa 

 Ma Teresa Malla Aige 
Tinents d’Alcalde:  

  Ferran Sánchez Cuenca 
  Carles Ferrer Martínez 
  Jordi Sanuy Moncasi 
 Regidors: 
  Raül Malla Ballesté 
                       Salvador Sarroca Barrull 
                       Joan Ibars Palau 
  Carme Payró Bisart 
                       Juan Carlos Buchaca Colell 
                       Laia Cequiel Mir 
                       Jordi Malla Esqué   
 Secretari-Interventor: 
  Jose Luis Aspa Cortinat 

 

ORDRE DEL DIA: 

 
 

MEMBRES DE LA CORPORACIÓ ABSENTS:  
 
                           ---------------------------------- 
 

1.- PRESA DE POSSESSIÓ AL CÀRREC DE REGIDOR SR. RAÜL MALLA 
BALLESTÉ.-  
 
El Ple, en sessió de 30 de maig de 2016, va acceptar la renuncia al càrrec de regidora de 
la Sra. Mònica Noguero Estada, num. 2 de la llista electoral “CONVERGÈNCIA I UNIÓ” 
(CIU) així com la renuncia anticipada dels següents membres de la mateixa llista; Antonio 
Ponz Callén (num. 3), Jose Antonio Soriano Mateu (num. 4) i Alba Fargues Polo (num. 5). 
 
El Ple, en la mateixa sessió, va demanar a la Junta Electoral Central que lliurés credencial 
de regidor al següent component de la llista, el num. 6, Sr. RAÜL MALLA BALLESTÉ. 
 
Rebuda la credencial i complerts la resta de tràmits previs, compareix el Sr. Malla per 
prendre possessió del càrrec.  
 
Seguidament es procedeix al jurament o promesa del càrrec, llegint la Sra. Alcaldessa la 
següent fórmula:  
 
“Jures o promets, per la teva consciència i honor complir fidelment les obligacions del 
càrrec de regidor de l’Ajuntament d’Almenar i respectar la Constitució i l’Estatut 
d’Autonomia, així com al President del Govern de la Generalitat de Catalunya per exercir 
l’autodeterminació del nostre poble i proclamar juntament amb totes les nostres 
institucions l’estat català lliure i sobirà?” 
 
El Sr. Malla contesta:  
 
“Sí, per imperatiu legal, ho prometo” 
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Seguidament la Sra. Alcaldessa li dona la benvinguda i li fa entrega de l’emblema 
municipal que es dona a tots els nous regidors, encoratjant-lo a treballar pel be del poble. 
 
El Sr. Ibars, en nom dels regidors i regidores de ASPV, també li dona la benvinguda i li 
ofereix el suport del seu grup en un afer tan complicat de la seva regidoria com és el de la 
construcció de la nova escola.  
 
També el Sr. Sanchez li dona la benvinguda com a amic i company i sap que farà una 
bona feina com a membre de l’equip de govern i com a regidor de cultura, ensenyament i 
foment de l’ocupació. 
 
 
 

2.- APROVACIÓ D’ACTES DE SESSIONS ANTERIORS.- 
 
No formulant-se cap observació als esborranys, s’aproven les actes corresponents a la 
sessió ordinària de 31 de març i extraordinària de 30 de maig de 2016. 
 

 

 

3.- REVISIÓ DEL PADRÓ D’HABITANTS CORRESPONENT A 1 DE GENER DE 
2016.- 
 
Pels serveis municipals s’ha confeccionat els resums numèrics de la revisió del Padró 
municipal d’habitants referida a l’1 de gener de 2016, que recullen el resultat de les 
actuacions dutes a terme durant l’exercici 2015. 
 
Per confeccionar aquests resums s’han tingut en compte les variacions produïdes en el 
Padró d’habitants i rebudes de l’Institut Nacional d’Estadística (en endavant, INE) en els 
fitxers d’intercanvi mensual, així com els resultats de la coordinació comunicada per 
aquest ens en els diferents fitxers mensuals fins al mes de març de 2016. 
 
Vist el que disposen els articles 81 i 82 del Reial Decret 1690/1986, d’11 de juliol, que 
aprova el Reglament de població i demarcació territorial de les entitats locals i la 
Resolució de 17 de novembre de 2005, de la Sots-secretaria del Ministeri de la 
Presidència, per la qual es disposa la publicació de la Resolució de l’Institut Nacional 
d’Estadística i de la Direcció General per a l’Administració Local, de 25 d’octubre de 2005, 
per la qual es dicten instruccions tècniques als ajuntaments sobre la revisió anual del 
Padró municipal i sobre el procediment d’obtenció de la proposta de xifres oficials de 
població. 
 
El Ple, per unanimitat, ACORDA:  
 
Primer: Aprovar el resum numèric general corresponent a la rectificació del Padró 
municipal d’habitants d’aquest Ajuntament, referit a la data 1 de gener de 2016, i que 
conté la xifra total d’habitants del municipi resultant de les actuacions dutes a terme durant 
l’exercici 2015, essent de 3.503 habitants.  
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Segon: Comunicar a l’INE la xifra de població a 1 de gener de 2016, que resulta d’aquesta 
rectificació, juntament amb el fitxer que conté tots els registres dels habitants 
empadronats en aquest municipi a la data esmentada, als efectes del que disposa la 
Resolució de 25 d’octubre de 2005 d’instruccions tècniques sobre la revisió anual del 
padró municipal i sobre el procediment d’obtenció de la proposta de xifres oficials de 
població.  

 
 
 
4.- ARXIU HISTÒRIC DE LLEIDA: APROVACIÓ DE LES NORMES D’ACCÉS A 
LA DOCUMENTACIÓ DIPOSITADA PER L’AJUNTAMENT D’ALMENAR.-  
 
El Ple en sessió de 20/12/2012 va aprovar un conveni amb l’Arxiu Històric de Lleida per 
dipositar-hi la documentació de l’arxiu municipal d’Almenar. 
 
La Junta de Govern, en sessió de 21/11/2013 va determinar la documentació concreta la 
transferència de la qual s’acordava. 
 
Es tracta per tant, d’aprovar les normes d’accés a la documentació de l’Ajuntament 
d’Almenar dipositada a l’Arxiu. 
 
Tots els regidors i regidores manifesten la seva conformitat amb la proposta, per tant, la 
Corporació, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar les normes d’accés a la documentació del fons de l’Ajuntament 
d’Almenar dipositat a l’Arxiu Històric de Lleida proposades per l’AHL. 
 
Segon.- Comunicar el present acord a l’Arxiu Històric de Lleida. 
 
Tercer.- Deixar sense efecte l’acord d’aprovació inicial d’un Reglament de Gestió 
documental adoptat pel Ple el 31/03/2016, atès que no es considera el format correcte per 
contenir les normes d’accés a l’AHL i no preveu, per altra banda, la regulació de 
l’administració electrònica que properament entrarà en vigor. 
 
 
 

5.- MODIFICACIÓ DE L’ART. 120 DE LES NORMES DEL POUM: APROVACIÓ 
PROVISIONAL.-  
 
El Ple de la Corporació, en sessió de 28 de desembre de 2015, va a provar inicialment la 
modificació de l’apartat 3 de l’art. 120 de les normes del POUM vigent a Almenar. 
 
L’esmentat acord es va sotmetre a informació pel termini d’un mes (BOP de Lleida num. 4, 
de 08/01/2016, Diari La Mañana, de 04/01/2016, Diari Segre, de 05/01/2016, web 
municipal, el 31/12/2015, i tauler d’anuncis el 31/12/2015, sense que s’hagi presentat cap 
al·legació. 
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Es va notificar també a tots els Ajuntaments dels municipis limítrofs sense que hagin 
formulat cap observació. 
 
S’han sol·licitat mitjançant els SSTT d’Urbanisme de Lleida i rebut en sentit favorable, els 
informes de les següents administracions:  
 

- Dirección General de Aviación Civil del Ministerio de Fomento. 
- Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca i Alimentació. 
- Departament de Territori i Sostenibilitat, en relació a l’avaluació ambiental. 
- Direcció General de Transports i Mobilitat. 

 
Per tant, procedeix ara aprovar provisionalment la modificació i elevar l’expedient a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació definitiva, d’acord amb el que 
preveu l’art. 80 de la Llei d’Urbanisme de Catalunya. 
 
Tots els membres de la Corporació manifesten la seva conformitat amb la proposta, per 
tant, per unanimitat, la qual cosa suposa la majoria absoluta del nombre legal de membres 
de la Corporació que exigeix l’art. 114.3.k de la Llei municipal i de règim local, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’apartat 3 de l’art. 120 de les Normes 
del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal d’Almenar que resta amb la següent redacció:  
 

“- preferentment els nous volums s’annexaran als preexistents o a distància inferior a 
6 m. Per distàncies superiors a 6m, caldrà que es justifiqui tècnicament la 
necessitat d’incrementar aquesta distància, així com també justificar la nova 
implantació proposada.”  

 
Segon.- Elevar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida per a la seva 
aprovació definitiva. 
 
 
                                                                                               

6.- APROVACIÓ DEL PROTOCOL D’AUTOCONTROL DE LES PISCINES 
MUNICIPALS.- 
 
La Diputació de Lleida ha elaborat un protocol d’autocontrol de les piscines municipals, 
d’acord amb el Reial Decret 742/2013, de 27 de setembre i el Decret 95/2000, de 22 de 
febrer, del Departament de Sanitat i Seguretat Social, de la Generalitat de Catalunya, pels 
quals s’estableixen les normes sanitàries aplicables a les piscines d’ús públic. 
 
Els esmentats decrets tenen com a objectiu establir els criteris bàsics tècnic-sanitaris de la 
qualitat de l’aigua i de l’aire de les piscines amb la finalitat de protegir la salut dels usuaris 
de possibles riscos físics, químics o microbiològics. Així mateix garanteix que els usuaris 
rebin la informació suficient i oportuna sobre la qualitat de l’aigua i sobre tots els aspectes 
que afectin situacions d’incidències i que puguin implicar un risc per la seva salut. Aquesta 
legislació també contempla l’obligatorietat de que el titular de la piscina ha de disposar 
d’un protocol d’autocontrol específic de la piscina, que sempre ha d’estar en la mateixa 
piscina a disposició del personal de manteniment i de l’autoritat competent, i l’ha 
d’actualitzar amb la freqüència necessària en cada cas. Aquest protocol d’autocontrol  
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preveu els aspectes següents: pla de tractament i control de l’aigua, pla de manteniment 
de la piscina, pla de neteja i desinfecció, pla de seguretat i bones pràctiques, pla de 
formació del personal, pla de control de plagues i pla de gestió de proveïdors i serveis. 
 
D’acord amb tot l’anterior, l’Alcaldessa proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels 
següents acords:  
 
Primer.- Aprovar el protocol d’autocontrol de les piscines municipals d’Almenar. 
 
Segon.-  Notificar l’adopció d’aquest acord a la Unitat d’Aigües de la Diputació de Lleida. 
 
 
Tots els regidors i regidores manifesten la seva conformitat amb la proposta, per tant, 
S’APROVA, per unanimitat. 

 
 
 
7.- APROVACIÓ DE L’ORDENANÇA REGULADORA DE LA VENDA 
AMBULANT.- 
 
El Decret 162/2015, de 14 de juliol, que regula la venda no sedentària en mercat de 
marxants va establir la obligació dels ajuntaments que hagin autoritzat la venda no 
sedentària sense disposar d’ordenança reguladora d’aquesta activitat, d’aprovar 
l’ordenança que n’empari el seu exercici al seu terme municipal, d’acord amb els 
paràmetres continguts en el Decret. 
 
Per tant, es proposa al Ple l’aprovació d’una ordenança municipal que doni compliment a 
aquest precepte. 
 
Tots els membres de l’Ajuntament manifesten la seva conformitat amb la proposta, per 
tant, el Ple, per unanimitat, 
 
ACORDA: 
 
Primer.-  Aprovar inicialment el projecte d’Ordenança Municipal reguladora de la venda 
ambulant. 
 
Segon.-  Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini de trenta dies. 
 
Tercer.- L’aprovació inicial esdevindrà definitiva, sense necessitat de nou acord exprés 
cas de no presentar-se al·legacions en el tràmit d’informació pública. 
 
 
 

8.- PROPOSTA DE FESTES LOCALS 2017.- 

Vist el que disposa l’Ordre TSF/137/2016, de 30 de maig, per la qual s’estableix el 
calendari oficial de festes laborals per a l’any 2017, l’Alcaldia proposa i la Corporació, per 
unanimitat,  
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ACORDA:  
 
Primer.- Proposar per a l’any 2017 les següents festes locals al municipi d’Almenar. 
 

- 20 de gener, Sant Sebastià. 

- 18 de setembre, Fira de setembre. 

Segon.- Comunicar-ho al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies. 
 
 
 

9.- ADHESIÓ AL PACTE D’ALCALDES/ESSES PER A REDUIR LES 

EMISSIONS DE CO2.- 

 La Comissió Europea ha posat en marxa el que ha denominat “Pacte d’Alcaldes/esses”, 
una de les iniciatives més ambicioses com a mecanisme de participació de la ciutadania 
en la lluita contra l’escalfament de la Terra. El pacte ha nascut després d’un procés no 
formal de consultes amb moltes ciutats europees. 
 
El dit Pacte consisteix en el compromís de les ciutats i pobles que s’hi adhereixin 
d’aconseguir els objectius comunitaris de reducció de les emissions de CO2 mitjançant 
actuacions d’eficiència energètica i relacionades amb les fonts d’energia renovables. 
 
El desafiament de la crisi climàtica només es pot abordar amb un plantejament global, 
integrat, a llarg termini i, sobretot, basat en la participació de la ciutadania. És per això que 
s’ha considerat que les ciutats han de liderar l’aplicació de polítiques energètiques 
sostenibles i cal recolzar els seus 
esforços. 
 
L'Ajuntament d’Almenar té la voluntat d'avançar cap a l'establiment de polítiques eficaces 
per a reduir la contaminació que ocasiona l'escalfament global mitjançant l'adopció de 
programes d'eficiència energètica en àmbits com el transport urbà i l'edificació, a més de 
la promoció de fonts d'energies renovables en les àrees urbanes. Concretament, fa seves 
les propostes de la UE (març 2007) que es compromet a reduir les seves emissions de 
CO2 en un 20% fins l'any 2020, incrementant en un 20% l'eficiència energètica i 
aconseguint que un 20% del subministrament energètic procedeixi de fonts renovables. 
 
Per tot l’exposat es proposen al Ple municipal els següents ACORDS: 
 
Primer.- L’Ajuntament d’Almenar fa seus els objectius de la Unió Europea per l’any 2020 i 
adopta el compromís de reduir les emissions de CO2 en el seu territori en més del 20 per 
cent per a 2020 mitjançant a la creació de plans d’acció en favor de les fonts d’energies 
renovables. 
 
Segon.- L’Ajuntament d’Almenar es compromet a elaborar un Pla d’Acció d’Energia 
Sostenible en un termini màxim d’un any des de la data d’Adhesió al Pacte. L’abast del 
document respondrà a les directrius que s’estableixin per part de la Comissió de Transport 
i Energia de la Unió Europea i inclourà una estimació de les emissions i una proposta de  
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les accions a seguir per aconseguir els objectius plantejats. Per la realització d’aquestes 
tasques es disposarà del suport, regulat mitjançant conveni, de la Diputació de Lleida, 
coordinadora territorial del Pacte a les Terres de Lleida) 
 
Tercer.- L’Ajuntament d’Almenar es compromet també a elaborar un informe bianual per 
l’avaluació, control i verificació dels objectius, a organitzar el Dia de l’Energia, a informar 
de les fites obtingudes en acompliment de Pla d’Acció i a participar (en els termes que 
consideri oportú) en la Conferència d’Alcaldes/esses per l’Energia sostenible a Europa. 
 
Quart.- Comunicar els presents acords al Comissari de Transports i Energia de la Unió 
Europea (en els termes del model establert ) i al President de la Diputació de Lleida. 
 
La proposta S’APROVA per unanimitat. 
 
La Sra. Alcaldessa explica que es van iniciar ja els treballs de redacció del Pla d’Acció per 
l’empresa proposada per la Diputació. El Pla tindrà un cost de 6.000 € dels que la meitat 
els pagarà la Diputació. Els treballs s’iniciaran elaborant un inventari d’emissions de les 
instal·lacions municipals, del consum d’energia i possibles deficiències, tot i que a 
Almenar, amb la renovació de l’enllumenat públic, portem molta feina avançada. 
 
El Sr. Ibars proposa, en la mateixa línia de la sostenibilitat, que les comunicacions de 
l’Ajuntament es facin amb paper reciclat i imprès a doble cara. 
 
 
 

10.- EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS AL PRESSUPOST VIGENT 
NUM. 1/2016.- 
 
La Sra. Alcaldessa explica el contingut de la modificació que inclou diverses obres que no 
tenien consignació al pressupost inicial: obres d’enderroc del casc antic, reurbanització Pl. 
Espanya, Pl. Mercat, bomba d’aigua, etc. 
 
La modificació conté, també alguna inversió per a la que s’ha demanat una subvenció a 
l’IEI i la realització de la qual es condiciona a l’obtenció de la subvenció, com ara obres al 
molí fariner o cortines a la biblioteca. 
 
El Sr. Ibars, en relació a les obres d’enderroc al C/ Sant Antoni de Pàdua, on s’han fet 
més obres a part de l’enderroc, pregunta de qui son els solars. La Sra. Alcaldessa 
contesta que son d’una societat, CONSPONENT SL, que està desapareguda. 
L’Ajuntament està fent els tràmits per arribar a la subhasta del solar. 
 
El Sr. Ibars pregunta que passarà amb les obres que s’han fet, a part de l’enderroc, si algú 
reclama el solar. Hi ha obres, contesta la Sra. Alcaldessa, com ara les baranes que es van 
posar per motius de seguretat que es recuperaran, altres fixes, no. 
 
La Sra. Alcaldessa explica que donat que el POUM vigent a Almenar no preveu mesures 
a adoptar en aquests supòsits, es va optar per aplicar mesures similars a les previstes per 
l’Ordenança de l’Ajuntament de Lleida per a situacions similars al seu casc antic, en 
relació a tractament de mitgeres, retirada de material d’enderrocs, etc... 
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El Sr. Ibars demana diversos aclariments respecte a la dotació pressupostària de la Pl. 
Espanya.  
 
Contesta l’Alcaldessa que el pressupost inclou l’import d’adjudicació de l’obra més les 
despeses de redacció de projecte i direcció tècnica. Per altra banda, la diferència de 
pressupost entre el projecte inicial i el modificat, molt més barat, es deu a que el primer 
estava comptat amb preus tipus de la Generalitat i l’Ajuntament va fer revisar el 
pressupost per a calcular-lo amb preus de mercat, sense baixar qualitat.  
 
El Sr. Ibars manifesta la conformitat del seu grup amb l’obra pressupostada de la Baixada 
del Calvari que, a més de la canonada d’aigua, preveu unes millores d’urbanització que 
seran molt adients per a un vial que ha d’esdevenir preferencial per l’autovia. 
 
El Sr. Ibars pregunta també sobre diversos aspectes d’obres incloses a la modificació, 
com ara reparació de l’església, molí fariner, etc.  
 
Seguidament tots els regidors manifesten la seva conformitat amb la proposta de 
modificació, per tant, la Corporació, per unanimitat,   
 
ACORDA:  
 
Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de crèdits num. 1/2016, considerant que 
les inversions incloses compleixen les condicions de ser financerament sostenibles 
segons la DA 82a de la Llei 48/2015, amb el següent resum:  
 

- Increment de despesa......................................... 318.896,37 
- Financiació: 

 . Major d’ingressos/Transferències...      67.230,61 
 . Romanent tresoreria........................ 251.665,76 
Total financiació.................................................. 318.896,37  
 

Segon.- Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini de 15 dies durant els quals 
es podrà presentar al·legacions i suggeriments. 
 
Tercer.- Considerar-lo definitivament aprovat, sense necessitat de nou acord exprés, cas 
de no presentar-se al·legacions en el termini indicat. 
 

 
 

11.- CONSTITUCIÓ I APROVACIÓ DELS ESTATUTS D’UNA SOCIETAT 
MUNICIPAL PER A LA COMERCIALITZACIÓ D’ENERGIA ELÈCTRICA.- 
 
La Llei 24/2013, de 26 de desembre, del Sector elèctric obliga a que les societats que 
actuïn en el sector elèctric tinguin com a objecte social exclusiu la distribució o la 
comercialització d’energia, si bé fins ara havia permès exercir les dues activitats a les 
empreses distribuïdores amb menys de 100.000 clients connectats a les seves xarxes, 
com era el cas d’EMDEEA, SL, l’empresa municipal d’Almenar. 
 
No obstant, la D.T. 4a. de la mateixa llei, dona un termini de tres anys que finalitza el 
proper 28 de desembre, per a que les empreses amb menys de 100.000 clients s’adaptin 
a la separació d’activitats exigida per la llei amb caràcter general. 
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Es necessari, per tant, crear una societat municipal l’objecte social de la qual sigui 
exclusivament la comercialització d’energia elèctrica. 
 
La Sra. Alcaldessa explica diferents aspectes dels estatuts. El Sr. Ibars demana que al 
Consell d’Administració hi hagi regidors de tots els grups polítics.  
 
Tots els membres de la Corporació manifesten la seva conformitat amb la proposta, per 
tant la Corporació, per unanimitat, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Constituir una societat de capital íntegrament municipal l’objecte social de la qual 
serà la comercialització d’energia elèctrica definida a l’art. 6.1.f de la Llei 24/2013, de 26 
de desembre, del Sector Elèctric, com a continuadora del servei municipal de 
subministrament elèctric que abans exercia l’Ajuntament d’Almenar en virtut d’acord de 
municipalització adoptat pel Ple en sessió de 20 de setembre de 1925 i que actualment es 
gestiona mitjançant l’empresa distribuïdora EMDEEA, SL. 
 
Segon.- Aprovar el projecte d’estatuts socials. 
 
Tercer.- Aprovar l’aportació del capital social, íntegrament municipal, d’un import de 
3.300€. 
 
Quart.- Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini de trenta dies als efectes de 
que es puguin presentar al·legacions i suggeriments. 
 
Cinquè.- L’aprovació inicial esdevindrà definitiva sense necessitat de nou acord exprés 
cas de no presentar-se al·legacions en el termini indicat. 
 
Sisè.- Facultar a la Sra. Alcaldessa per a realitzar totes les gestions i signar tots els 
documents que calgui per executar el present acord i, en especial, per atorgar la 
corresponent escriptura notarial. 

 
 
12.- COMUNICACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ CORRESPONENT AL PRESSUPOST 
DE 2015.- 
 
D’acord amb el que disposa la normativa vigent, es dona compte al Ple de la Corporació 
de la liquidació del pressupost municipal de 2015 aprovada per Decret d’Alcaldia num. 
24/2016 que dona un resultat pressupostari ajustat de 327.140,55 €. 
 
La Corporació resta assabentada. 
 
El Sr. Ibars, no obstant, vol deixar constància que el seu grup, fa uns anys, quan a la 
campanya electoral van dir que hi havia un romanent de tresoreria de 900.000 euros, la 
candidatura de Convergència i Unió els va acusar de no dir la veritat i en la present 
liquidació hi torna a haver un romanent de 900.000 euros. 
 
La Sra. Alcaldessa i el Sr. Sánchez puntualitzen que una cosa és el romanent de 
tresoreria i una altra la liquiditat de la que disposa l’Ajuntament. 
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13.- RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS A FAVOR DELS SRS. 
CIRERA SERRAMONA I FARRÀS MAJOS.- 
 
La Sra. Alcaldessa explica que fa uns mesos es va rebre la reclamació dels representants 
legals dels Srs. Cirera-Farràs reclamant l’abonament de l’import de l’IBI corresponent a 
diversos exercicis de la parcel·la coneguda com “la gravera”, al·legant que l’Ajuntament la 
utilitzava, en base a un acord similar al d’altres solars que s’utilitzen com a aparcament 
públic. 
 
Davant la falta de constància escrita de cap acord de cessió del solar, que en un principi 
s’havia projectat utilitzar com a aparcament de camions, cosa que no va arribar a fer-se 
per la negativa dels propietaris de camions, s’han efectuat les proves corresponents 
demanant el testimoni dels treballadors de l’Ajuntament i la declaració de l’anterior Alcalde 
que en nom de l’Ajuntament va fer el tracte verbal. 
 
De les actuacions practicades es conclou que la reclamació dels Srs. Cirera-Farràs està 
fonamentada, per la qual cosa es proposa al Ple atendre-la. 
 
La Sra. Cequiel pregunta si la resta de solars dels que disposa l’Ajuntament estan 
regularitzats, per tal de que no torni a passar el mateix. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que sí. 
 
Tots els membres de la Corporació manifesten la seva conformitat amb la proposta, per 
tant, la Corporació, per unanimitat, vist el que disposen els arts. 163, 169.6, 173.5, 176 i 
179 del R.D. Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals i els arts. 25.1, 26.1 i 60.2 del R.D. 500/1990, de 20 
d’abril, 
 
ACORDA:  
 
Primer.- Reconèixer el crèdit a favor dels Srs. Cirera-Farràs de compensació de l’IBI per 
utilització de la parcel·la cadastral 8800001BG9380S001RU, amb el detall següent:  
 

- IBI 2013:...................................  2.025,54 
- IBI 2014:...................................  2.025,54 
- IBI 2015:...................................  2.025,54 
- IBI 2016 (gener i febrer)...........       337,60 

 TOTAL...................................... 6.414,22 € 
 
Segon.- Condicionar el pagament a que els reclamants acreditin, mitjançant la presentació 
dels corresponents rebuts haver fet efectiu l’import de l’IBI que es compensa.  
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14.- PROPOSTA REFERENT AL PROCEDIMENT DE REGULARITZACIÓ 
CADASTRAL DE RÚSTICA.- 
 
El Sr. Sanuy exposa que s’estan realitzant els treballs de camp per incloure les 
construccions de les explotacions rústiques al cadastre, cosa que obligarà a l’Ajuntament 
a liquidar els darrers quatre anys sense aplicar cap fraccionament, per tant l’equip de 
govern proposa:  
 
Primer.- Instar a la Direcció General del Cadastre a que elabori una ponència específica 
per als usos agrícoles vinculada al rendiment de les construccions, ja que la Llei del 
Cadastre, preveu que mentre no s’aprovi una nova ponència s’aplicarà la vigent per a 
immobles urbans.   
 
Segon.- Instar a la Direcció General del Cadastre a que apliqui uns coeficients reductors 
per corregir la valoració cadastral excessiva de les construccions agrícoles resultant del 
procediment d’assignació de valor cadastral mentre no s’aprovi una ponència específica 
per als usos agrícoles. 
 
Tercer.- Posar a disposició dels titulars un model normalitzat d’al·legacions per als casos 
d’errades materials en el procediment de regularització, per reclamar la devolució de la 
taxa. 
 
Quart.- Posar a disposició dels afectats un model normalitzat per demanar el 
fraccionament del deute resultant de la regularització, per distribuir en diversos exercicis el 
seu impacte econòmic. 
 
L’Ajuntament es compromet a regular els aspectes necessaris per a facilitar la concessió 
d’aquest ajornaments. 
 
Cinquè.- Implementar les mesures fiscals a l’abast de l’Ajuntament per a redistribuir la 
carrega tributària sense incrementar la pressió fiscal global vinculada a l’Impost sobre 
Bens Immobles.  
 
Sisè.- Fer arribar aquest acord a tots els grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, a la Federació de Municipis de 
Catalunya, a la Direcció General del Cadastre i als sindicats agraris amb representació. 
 
La proposta S’APROVA per unanimitat. 

 
 
15.- PROPOSTA DE REBUIG ALS ATACS DEL GOVERN ESPANYOL CONTRA 
LA LLEI DE MESURES URGENTS PER AFRONTAR L’EMERGÈNCIA EN 
L’ÀMBIT DE L’HABITATGE I LA POBRESA ENERGÈTICA.- 
 
El Sr. Ferrer fa un resum de la proposta d’acord. 
 
El Sr. Malla pregunta si a Almenar hi ha famílies amb problema en matèria d’energia. 
 
 
 



AJUNTAMENT D’ALMENAR  
 
FULL d’Informació Municipal nº 5                                  
 
El Sr. Ferrer contesta que l’empresa elèctrica sempre ha aplicat mesures per facilitar les 
coses a la gent amb problemes per pagar la llum, a més a més del protocol legal 
aplicable. 
 
Seguidament, el Ple, per unanimitat, APROVA la proposta següent:  
 
“L’emergència en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica és una situació de 
desemparament en què es troben moltes llars com a conseqüència de la precarietat 
econòmica de moltes famílies que pateixen la crisi. En molts casos es veuen incapaces de 
fer front al pagament de la factura energètica dels seus habitatges al trobar-se a l’atur, en 
una situació de sobreendeutament o de manca d’ingressos suficients per arribar a final de 
mes. Aquesta situació de vulnerabilitat que afecta a moltes persones els planteja haver 
d’escollir quines són les despeses prioritàries per a la seva subsistència renunciant a 
l’alimentació o a un habitatge digne. 
 
El món local, coneixedor de les de les problemàtiques reals que afecten als veïns i veïnes, 
des de l’inici de la crisi ha estat fent front als problemes derivats de la pobresa energètica i 
l’emergència habitacional. Mesures, que gràcies a la proximitat i a la immediatesa han 
servit de mur de contenció per pal·liar la greu situació dels que pateixen. 
 
Des de la Comissió s’ha instat als Estats membres a adoptar mesures per protegir als 
consumidors més vulnerables i a lluitar contra aquest fet que va associat a d’altres 
situacions com l’atur o la lluita per conservar o accedir a un habitatge digne. El Parlament 
europeu ha requerit als governs per tal de que donin resposta a les famílies perquè “ningú 
hauria de morir a Europa per no tenir calefacció” i en una resolució ha reconegut que “si el 
govern regional o local” és capaç de trobar els recursos amb els quals pot finançar, ni que 
sigui parcialment aquesta política, que es faci”. 
 
En aquest sentit, el Govern de Catalunya després de reunir-se amb la Taula d’entitats del 
Tercer Sector Social de Catalunya va aprovar el Decret Llei 6/2013, ratificat pel 
Parlament, pel qual es modificava el Codi de Consum de Catalunya per garantir que no es 
pugui interrompre el subministrament energètic deixant sense calefacció als consumidors 
més vulnerables i prohibint la desconnexió durant els mesos d’hivern. La Generalitat va 
aprovar la norma amb l'objectiu que es fes efectiva la moratòria amb la qual no es pogués 
tallar ni la llum ni el gas a aquelles famílies en situació de vulnerabilitat entre els mesos de 
novembre i març. 
 
Davant d’aquesta situació de vulnerabilitat i desemparament de bona part de la població 
catalana, l’única resposta política per part del govern central ha estat la d’interposar 
recursos d’inconstitucionalitat que paralitzen les normatives i suposen el que ha estat una 
constant en la legislatura, la judicialització de conflictes polítics. 
 
El Decret Llei 6/2013 va ser anul·lat pel Tribunal Constitucional l’abril de 2015, després 
que el Govern Rajoy interposés un recurs d’inconstitucionalitat, al·legant que s’envaïen 
competències estatals en matèria de règim energètic. 
 
Ara, la llei 24/2015 de mesures urgents per afrontar els problemes d’exclusió residencial i 
de pobresa energètica va ser aprovada pel Parlament de Catalunya per unanimitat. 
L’objectiu era donar resposta a les situacions de vulnerabilitat en que es troben les 
persones més afectades per la crisis econòmica i social. 
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Aquesta llei, fruit del consens polític i social, era un bon instrument que ha permès donar 
cobertura i emparament a persones amenaçades de desnonament del seu habitatge o del 
tall en els subministraments bàsics d’energia. 
 
Una llei que, malauradament ha estat recorreguda al Tribunal Constitucional per part del 
govern central en funcions. El govern del PP ha interposat un recurs d’inconstitucionalitat 
contra la llei demostrant una vegada més la seva manca de sensibilitat social. 
 
Davant d’aquest nou atac a l’autonomia local i a la nostra ciutadania més desfavorida, el 
passat 3 de maig es va celebrar una cimera amb els grups parlamentaris, els promotors 
de la iniciativa legislativa popular, la Taula d’entitats del Tercer Sector, la Plataforma pel 
dret a un habitatge digne, els sindicats UGT i CCOO, i els representants del món local de 
l’Associació Catalana de Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya, on es va 
acordar “deixar sense efectes pràctics la resolució del Tribunal Constitucional. És va 
acordar l’elaboració d’una nova llei d’emergència social que reculli tot allò que ara ha 
quedat suspès per tal de donar resposta amb mesures útils, pràctiques i segures, a la 
ciutadania que pot veure’s afectada per una onada de desnonaments o de talls de 
subministrament energètic. 
 
El món local en el seu conjunt, i els Ajuntaments en singular, com administracions més 
properes als ciutadans, continuarem malgrat la interposició de recursos i la suspensió de 
normatives, ajudant a la gent perquè servir als nostres ciutadans i especialment, als més 
vulnerables, és la nostra raó de ser. 
 
Per tot això abans esmentat, l’Ajuntament en Ple, proposa l’adopció dels següents: 
 
ACORDS:  
 
Primer.- Expressar el total rebuig a l’actuació del Govern espanyol promovent recursos 
contra normatives que protegeixen les persones més vulnerables afectades per una 
situació d’emergència d’habitatge o de pobresa energètica. 
 
Segon.- Denunciar l’actitud política miop i la manca de sensibilitat social del Govern 
espanyol que malgrat els requeriments comunitaris no ha formulat cap normativa en 
matèria de protecció dels consumidors i de les persones que es troben en situació de 
desemparament. 
 
Tercer.- Donar suport a l’acord de la cimera entre Govern, Parlament i entitats 
municipalistes i socials d’elaborar ràpidament una normativa que integri diferents mesures 
i que permeti recuperar eines d’actuació en aquesta matèria per part de les 
administracions locals i de la Generalitat. 
 
Quart.- Demanar a les entitats bancàries i financeres que assumeixin també el seu paper 
en la solució dels conflictes habitacionals. 
 
Cinquè.- Reiterar el compromís social i la unitat de les institucions catalanes per donar 
solucions conjuntes per tal que els municipis que són governs locals i administracions de 
proximitat, continuem donant suport a les famílies i persones que més ho necessiten. 
 
Sisè.- Donar coneixement dels acords al Parlament de Catalunya, al Govern de la 
Generalitat, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM), a la Federació de  
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Municipis de Catalunya (FMC), al Síndic de Greuges, a l’Agència Catalana de Consum, a 
l’Organització de Consumidors i Usuaris, al govern espanyol i a la Unió Europea.” 
 
 
 

16.- PROPOSTA PER AL PAGAMENT DE TRIBUTS A L’AGÈNCIA TRIBUTÀRIA 
DE CATALUNYA.-  
 
El Ple, per unanimitat, aprova la següent proposta:  
 
“MOCIÓ PEL PAGAMENT DE TRIBUTS A L’AGÈNCIA TRIBUTÀRIA DE CATALUNYA 
 
Atès el precedent que significa el conveni signat el 19 de setembre del 2012 per l'Agència 
Tributària de Catalunya i les quatre diputacions catalanes, pel qual es decidien a cooperar 
en la gestió dels imposts locals a la web que connecta els portals informàtics dels 
organismes amb tasques tributàries a Catalunya.  
 
Atès l’acord de 20 de febrer de 2014 per a la creació de Tributs de Catalunya, l'organisme 
que aglutina la gestió dels tributs de la Generalitat i les diputacions catalanes i que ofereix 
a la ciutadania un nou servei de finestreta única a través de més de 200 oficines 
tributàries repartides per tota la geografia de Catalunya.  
 
Atès que la Generalitat de Catalunya ha impulsat una pàgina web amb una eina 
telemàtica perquè tots els catalans que vulguin puguin pagar els seus impostos a 
l'Agència Tributària de Catalunya (ATC), amb plena validesa legal i per tant es compleix 
igualment amb les obligacions fiscals.  
 
Atès l’informe de la Sectorial de l’Assemblea Nacional Catalana de Secretaris, 
Interventors i Tresorers d’administració local per la independència en relació a la legalitat 
del pagament dels impostos d’IVA i IRPF per part de les administracions locals catalanes 
a l’Agència Tributària Catalana.  
 
Atès que el bastiment de la Hisenda catalana es considera la primera pedra de les 
anomenades estructures d’Estat.  
 
Atès l’avantatge que indubtablement significaria per a la gestió de les hisendes locals la 
disponibilitat d’una Agència Tributària de Catalunya.  
 
Per aquests motius, es proposa al Ple l’adopció dels següents 
 
ACORDS:  
 
Primer.- Instar l’equip de Govern de l’Ajuntament d’Almenar perquè els pagaments a 
l’Agència Estatal d’Administració Tributària (AEAT) d’IVA i IRPF es facin a través de 
l’Agència Tributària Catalana.  
 

Segon.‐ Fer extensius els acords d’aquesta moció a la ciutadania perquè els pagaments i 
liquidacions dels seus impostos a l’Agència Estatal d’Administració Tributària (AEAT) es 
facin a través de l’Agència Tributària Catalana.  
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Tercer.- Comunicar el present acord a tots els departaments de l’Ajuntament, ens 
dependents, a l’Agència Tributària Espanyola, a l’Agència Tributària Catalana, al 
departament d’Economia i Finances de la Generalitat, a tots els consells comarcals, a tots 
els municipis de la demarcació, a l’Associació de Municipis per la Independència (AMI), a 
l’Associació Catalana de Municipis (ACM) i a la Federació de Municipis de Catalunya 
(FMC).” 

 
 
17.- PROPOSTA D’ALMENAR SOM POBLE VIU PER DECLARAR PERSONA 
NON GRATA A ALMENAR AL MONARCA FELIP VI.- 
 
El Sr. Malla, d’ASPV, llegeix la proposta que textualment diu:  
 
“Moció per declarar persona non grata a Almenar al monarca Felip VI 
 
La institució que actualment dóna forma a l’estat espanyol, és en essència, una institució 
antidemocràtica basada en drets hereditaris de sang i privilegis d’arrel aristocràtica. Però 
si aprofundim en el cas espanyol, ens troben amb una monarquia, que, a més de 
legitimar-se en drets propis de l’Antic Règim, es també directament hereva del règim 
franquista; el mateix dictador, va elegir a dit el seu successor, el rei Joan Carles I de 
Borbó. 
 
La relació de la dinastia borbònica amb els Països Catalans ha estat una relació marcada 
per la cultura política de la imposició: des de Felip V, primer Borbó cap de l’estat espanyol 
que va sotmetre els catalans i les catalanes a cop d’autoritarisme polític i militar –com així 
demostra el Decret de Nova Planta que abolia les institucions catalanes, el setge de 
Barcelona, o la crema de Xàtiva- fins el darrer i actual cap d’estat, Felip VI, símbol de la 
unitat d’Espanya, i que tres segles després del final de la Guerra de Successió continua 
negant el dret d’autodeterminació del poble català. 
 
En l’actual procés de ruptura democràtica engegat pel poble català envers l’estat 
espanyol, pensem que és convenient assenyalar i denunciar quin ha estat el paper de la 
dinastia borbònica i la corona espanyola al llarg de la història, el que representa i el que 
simbolitza. 
 
Des del sotmetiment dels Països Catalans per dret de conquesta, a l’actual model d’estat 
espanyol, arcaic i antidemocràtic. 
 
Perquè pensem que la institució monàrquica és anacrònica i no representa a la majoria de 
catalans i catalanes. Perquè l’actual rei ho és per herència del règim feixista encapçalat 
pel dictador Francisco Franco. Perquè la monarquia espanyola, i en concret, la dinastia 
borbònica, té clares connotacions d’autoritarisme polític envers els Països Catalans. 
Perquè els catalans i les catalanes tenim la ferma voluntat de construir una República 
independent de la monarquia espanyola i amb plena sobirania. Perquè l’Estat espanyol 
és, encara a dia d’avui, una presó per la resta de pobles de la Península Ibèrica sotmesos 
a la corona. Perquè encara avui l’actual rei mostra menyspreu cap a les nostres 
institucions en negar-se a realitzar la corresponent trobada institucional amb la Presidenta 
del Parlament de Catalunya, na Carme Forcadell. 
 
Per tot això proposem assolir els següents acords:  
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Primer.- Declarar persona non grata el monarca Felip VI i qualsevol altre representant de 
la monarquia espanyola en tant que representant d’un Estat que impedeixi el lliure exercici 
del dret a decidir del poble de Catalunya. 
 
Segon.- Evitar participar com a Ajuntament d’Almenar en qualsevol acció que suposi un 
reconeixement de la figura de Felip VI o de la monarquia espanyola.” 
 
El Ple, l’APROVA per unanimitat. 
 
 
 

18.- PROPOSTA D’ALMENAR SOM POBLE VIU DE CREACIÓ DE GRUPS 
POLÍTICS MUNICIPALS.- 
 
El Sr. Ibars explica que l’antecedent de la present proposta és la sol·licitud que van fer els 
regidors d’ASPV ja fa un any de poder disposar d’un despatx a l’Ajuntament, sol·licitud 
que va rebre una resposta negativa per part de l’equip de govern al·legant diversos 
motius: les obres de remodelació de l’Ajuntament, l’alarma, problemes amb les còpies de 
les claus, l’ascensor, etc 
 
Al novembre de 2015 ho van tornar a demanar i se’ls va denegar en base a que el 
disposar els regidors d’un despatx és un dret exigible només pels grups polítics i a 
Almenar no n’hi ha.  
 
El Sr. Ibars diu que es van sentir enganyats i menyspreats perquè no se’ls va donar una 
resposta clara i considera que com a grup polític majoritari tenen dret a disposar d’un 
espai on treballar i atendre al públic. 
 
Seguidament el Sr. Ibars llegeix íntegrament la seva proposta:  
 
 
“PROPOSTA D’ACORD PER LA CREACIÓ DE GRUPS MUNICIPALS A L’AJUNTAMENT 
D’ALMENAR 
 
L’actual equip de govern ha denegat a AlmenarSomPobleViu un local a l'ajuntament on 
puguem reunir-nos els regidors d'aquest grup i puguem atendre als ciutadans, al·legant 
que no estem  constituïts com a grup municipal. 
 
Tot i no ser obligatori pels municipis menors de 20.000 habitants, la creació de grups 
municipals és normal en la majoria d’ajuntaments des de l’inici de la democràcia, per 
exemple als municipis d’Alguaire i Alfarràs les diferent llistes electorals representades al 
ple estan constituïdes en grups municipals. 
 
PROPOSTA D’ACORDS 
 
Atès que els grup municipal és l’òrgan habitual de participació política dels membres de 
l’ajuntament, segons el que estableixen les lleis i desenvolupen i concreten els reglaments 
orgànics article 73 LRBRL i 50, 51 i 170 TRLMRLC. 
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Els grups municipals, serveixen d’una banda per canalitzar la participació política dels 
regidors i de les regidores al ple i a les diverses comissions municipals, per organitzar la 
seva participació als debats o per negociar políticament projectes o mesures diverses de 
competència municipal. D’altra banda els grups municipals també serveixen per canalitzar 
els recursos de l’ajuntament i poder donar suport al funcionament de l’activitat política en 
l’àmbit local. La creació de grups municipals serveix per enfortir el debat i el pluralisme 
polític d’àmbit local. 
 
La constitució d’un grup municipal és un dret que tenen els membres de l’ajuntament que 
van concórrer a les eleccions en una mateixa llista electoral. 
 
L’article 73.3 de la LRBRL disposa que “als efectes de la seva actuació corporativa els 
membres de les corporacions locals es constituiran en grups polítics, en la forma i amb els 
drets i les obligacions que s’estableixin”. 
 
Tot i que la manera de constituir aquests grups depèn principalment dels reglaments 
orgànics o altres acords municipals, cap ajuntament no pot negar als efectes d’una 
mateixa llista la seva constitució en grup municipal. 
 
Per tot això, els regidors d’Almenar Som Poble Viu proposen al Ple de l’Ajuntament 
d’Almenar l'adopció del següents acords:  
 
1.- La creació de grups municipals a l’Ajuntament d’Almenar segons la representació 
obtinguda en les passades eleccions del 23 de maig de 2015 i tal com regula la DECRET 
LEGISLATIU 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya.” 
 
La Sra. Alcaldessa recorda que, d’acord amb el que preveu l’art. 50 de la LMRL, no és 
obligatòria la creació de grups municipals a Almenar al ser un municipi de menys de 
20.000 habitants i l’equip de govern considera que la seva creació és innecessària. 
 
La Sra. Cequiel proposa a l’equip de govern no parlar de drets o d’obligacions, sinó de 
voluntat de dotar de local al seu grup. Considera que ara que l’Ajuntament disposa d’una 
casa tan gran com mai havia tingut, només és qüestió de voluntat. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que en tota la casa no hi ha ni un sol despatx buit, i ofereix 
als regidors d’ASPV la possibilitat de solucionar les mancances del local que tenen a la 
biblioteca. 
 
Sotmesa a votació la creació de grups municipals, aquesta dóna el següent resultat:  
 

- Vots a favor.................. CINC (5) 
- Vots en contra...............   SIS (6) 

 
Per tant, resta rebutjada la proposta.  
 
Voten a favor els regidors/es de ASPV i en contra els d’ERC i CIU. 
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19.- PRECS I PREGUNTES.-  
 
Obert el torn de precs i preguntes, es formulen les següents:  
 
1. El Sr. Ibars comenta que al darrer Ple van preguntar si s’havia presentat algun projecte 

al programa LEADER 2016, i se’ls va contestar que sí. Posteriorment ells ho van mirar 
i van comprovar que no s’havia presentat cap projecte. Demana explicacions sobre 
això.  

 
La Sra. Alcaldessa explica que aquesta convocatòria del LEADER contempla dos 
eixos: un per empreses privades, empreses i cooperatives que comercialitzen 
productes agràries o per a persones emprenedores i un de públic: la recuperació del 
patrimoni cultural i natural. Es va pensar en presentar a l’eix públic un projecte 
d’adequació dels terrenys collindants als dipòsits modernistes. Es va comentar amb 
una consultora experta en ajuts europeus i aquesta ho va desaconsellar, per aquest 
motiu es va desistir de presentar un projecte, la redacció del qual ja estava 
encarregada.  
 
El Sr. Ibars considera que s’hauria tingut que contestar que no s’havia presentat cap 
projecte. 
 
La Sra. Alcaldessa reitera que el projecte estava encomanat, però que després es va 
desistir.  
 

2. La Sra. Cequiel pregunta al regidor de Medi Ambient quan es completaran els 
contenidors actuals amb els de les fraccions que hi falten. 

 
El Sr. Sanuy informa que ja fa dies que estan parlant amb el Consell, i es procurarà 
completar les illes que falten al més aviat possible, si bé tenen alguna dificultat per la 
programació de treball de la brigada d’obres. 
 

3. El Sr. Ibars respecte als residus fa les següents propostes:  
 

a) Donar una alternativa per evitar els abocaments incontrolats de runes, habilitant un 
espai amb contenidors per a les runes de les obres menors. Aquest servei es 
podria finançar mitjantçant l’ICIO. 

b) Instal·lar un contenidor per gestionar la fracció vegetal. S’observen, a vegades, 
contenidors que s’omplen de branques, gespa, etc. El Consell Comarcal té un 
servei d’aquests contenidors que es cobra només quan es recull i es podria posar 
al mateix espai que el contenidor de runes.  

c) A llarg termini, proposa que l’Ajuntament sol·liciti al Consell Comarcal i a l’Agència 
de Residus la construcció d’una deixalleria amb contenidors per totes les fraccions, 
cosa que evitaria abocaments incontrolats i facilitaria la gestió dels residus a les  
empreses del poble, les deixalleries permeten l’aprofitament de molts materials. Hi 
ha molts municipis que tenen la deixalleria. Només cal posar-hi els terrenys. 
Considera que per demanar-ho no es perdria res. 

 
El Sr. Sanuy contesta que del contenidor de runa l’equip de govern ja fa dies que ho 
està pensant. De la fracció vegetal considera que a Almenar no és necessari.  
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4. En relació al que es va parlar l’últim Ple sobre els butlletins d’informació municipal que 
l’equip de govern va dir que es deixarien en llocs estratègic, la Sra. Cequiel pregunta 
on s’ha deixat. 

 
La Sra. Alcaldessa explica en relació al que es va parlar de la subvenció de la 
Diputació per l’edició del butlletí, que abans es demanava una subvenció per finançar 
la impressió del butlletí a una impremta. Posteriorment es van adquirir noves 
fotocopiadores a l’Ajuntament i es va decidir imprimir-los amb els propis mitjans, no 
obstant es va veure que el preu de les fotocòpies es disparava i es va tornar a recórrer 
a la impremta d’Alfarràs. El logo de la Diputació hi apareix perquè l’impremta el 
continua incloent.    
 
Per altra banda, el repartiment del darrer Ple no es va fer per un error burocràtic. 
 
La Sra. Cequiel recorda que al darrer Ple se’ls va dir que busquessin ells una empresa 
que fes el repartiment dels butlletins per les cases a un cost assumible: ho han fet i 
han trobat una empresa que ho fa a un preu de trenta euros per cada mil butlletins 
repartits. 
 

5. El Sr. Malla felicita a l’equip de govern per les mesures de senyalització dels ciclistes i 
els encoratja a continuar així. Pregunta també si es pensa prendre alguna altra mesura 
relacionada amb la seguretat vial. 
 
Contesta la Sra. Alcaldessa que s’han senyalitzat els bombers i es pensen repintar 
diferents passos de vianants. S’ha demanat també a Fomento que es pinti la zona de 
la illeta davant la llar d’infants i es farà una nova regulació del trànsit a la zona. 

 
6. La Sra. Payró recorda la proposta que van presentar de creació de camins escolars i 

pregunta si l’equip de govern ha pensat fer-ho. 
 
El Sr. Raül Malla contesta que s’intentarà establir rutes per al pròxim curs.  
 
El Sr. Sánchez afegeix que això es va tractar a la setmana de la mobilitat que es va 
celebrar.  

 
7. La Sra. Payró pregunta si s’han regulat ja, tal com s’havia quedat, els criteris per a la 

concessió de subvencions a les entitats del poble. 
 

El Sr. Sánchez contesta que ja s’ha fet respecte de les esportives, que es dona la 
subvenció en funció dels federats de l’entitat i resta pendent respecte de les culturals.  

 
8. El Sr. Buchaca exposa la proposta que els han formulat els veïns de la zona de 

creuament dels camins Horta-Pont de l’Almunia per senyalitzar-ho. 
 

S’accepta la proposta. 
 
9. Demana també que es posi llum a aquesta zona del carrer Horta. 
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10. El Sr. Buchaca exposa una queixa d’alguns veïns de la zona C/ Josep Pla-C/ Girona 

per les inundacions que pateixen als baixos, especialment, l’ascensor, perquè el C/ 
Girona no té sortida. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que ja es va canviar la canonada existent i s’ha col·locat 
un registre, i des de llavors no ha plogut com per poder comprovar si el problema s’ha 
solucionat.  

 
11. La canonada d’aigües pluvials del riu, diu el Sr. Buchaca que encara està per netejar. 

 
Contesta la Sra. Alcaldessa que és una zona corresponent a l’ACA, que és qui fa les 
neteges. L’Ajuntament ja ho ha demanat i estem en llista. 

 
12. A la Baixada de Bolos han quedat uns clots al mig de la corba. 

 
El Sr. Sanuy informa que els clots s’han arreglat si bé queden per solucionar les 
deficiències que correspon arreglar a la Comunitat de Regants. 

 
13. El Sr. Buchaca pregunta on s’han gastat els 50.000 € en camins. 

 
El Sr. Sanuy contesta que, la part més gran, al camí de la Bassanova fins al final del 
terme que estava intransitable. S’hi ha tingut que posar molta grava.  

 
14. El Sr. Buchaca pregunta com es pensa gestionar el tema dels comunals que s’ha vist 

que han ocupat els particulars, que són unes 35 Ha. 
 
El Sr. Sanuy contesta que vindran els d’Agricultura a dir el que s’ha de fer i s’ha de 
mirar cas per cas. 
 

15. El Sr. Ibars informa de la recent convocatòria de l’Agència de Residus de Catalunya 
per subvencionar la utilització d’àrids reciclats de la construcció per a l’arranjament de 
camins.  
 
El Sr. Sanuy contesta que és de molt mala qualitat, es tracta d’un material que porta 
molts claus i metalls que produeixen moltes punxades de rodes i per tant, és partidari 
de no utilitzar-lo. 
 
El Sr. Ibars considera que aquests problemes segurament venen d’una partida que va 
sortir defectuosa, però no ho considera motiu per descartar definitivament la solució. 

 
16. El Sr. Jordi Malla pregunta com està la instal·lació del nou sistema de telefonia 

municipal.  
 

El Sr. Ferrer contesta que a l’Ajuntament ja està instal·lada, des de fa tres setmanes 
està de prova, depeníem de canviar abans tot el que son connexions a internet per 
donar de baixa les ADSL i posar un sistema WiMAX. Els set mil euros inclosos a la 
modificació de crèdits ho son per a aquest projecte que, de totes maneres, és un 
projecte que s’amortitza sol: ens estalviem al mes entre 200 i 300 euros, entre 
sistemes de telefonia i sistema de dades. 
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El sistema de dades s’ha instal·lat a tot arreu, el de telefonia s’està instal·lant ara, de 
moment està a l’Ajuntament. Quan els tinguem tots farem lo de la guia de veu, 
pregons, etc. 
 
La previsió és enllestir-ho aquest mes de juliol. S’està instal·lant wi-fi a tres places, 
piscines i local social. 
 
Respecte a la web municipal considera que podran tenir una versió estable al 
setembre. 
 

17. El Sr. Jordi Malla pregunta si a la web hi haurà un espai per a les entitats del poble. 
 
El Sr. Ferrer contesta afirmativament. En un principi informació sobre l’entitat, dades 
de contacte, etc, un cop tinguem la primera versió de la web s’hi podran afegir més 
continguts. 

 
18. El Sr. Jordi Malla pregunta si es pensa instal·lar la factura electrònica a l’Ajuntament. 

 
El Sr. Ferrer contesta que estem treballant en el tema dels expedients electrònics 
aprofitant el suport de la Diputació  

 
19. Respecte a la proposta aprovada de declarar persona non grata a Felip VI, el Sr. Jordi 

Malla demana que se’n faci difusió. 
 

20. El Sr. Ibars, en relació a les obres de l’església informa que es va convocar una 
subvenció per a conservació de patrimoni històric-artístic i en sortirà una altra ara al 
juliol. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que ja se’n està al corrent, però que demanada la de la 
Diputació, ja l’han informat que dos no en donen. De totes maneres es mirarà. 
 

21. La Sra. Cequiel comenta que alguns veïns de la Pl. Mercat s’han queixat perquè no ha 
quedat gens bé, ha quedat una plaça amb tres o quatre estils i presenta un estat molt 
deteriorat, rajoles aixecades, etc. que és un perill per la gent gran que va a la Llar dels 
jubilats. 
 
La Sra. Alcaldessa contesta que ja s’han fet treballs de neteja i reparació. L’estat 
actual és provisional perquè es projecta l’any que ve instal·lar l’ascensor de la 
biblioteca.  
 

22. El Sr. Jordi Malla pregunta si s’ha pensat alguna cosa per integrar paisatgísticament 
els nous dipòsits.  

 
La Sra. Alcaldessa contesta que se’n ha parlat però encara no s’ha pres una decisió, 
es farà de cara al pressupost del 2017, juntament amb altres aspectes de l’entorn. 

 
23. El Sr. Ibars comenta que a les piscines hi ha hagut problemes als ulls per l’aigua i 

alguns nens s’han tallat. 
 
El Sr. Sanchez diu que l’aigua s’analitza i el seu resultat s’exposa al públic. 
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Pel que fa als talls la Sra. Alcaldessa contesta que són produïts pel despreniment del 
gresite. S’ha encarregat un informe al tècnic municipal per esbrinar la causa i prendre 
mesures. 
 

24. El Sr. Ibars pregunta per un rètol indicatiu d’un establiment comercial a l’Avinguda 
Lleida del que s’han queixat els comerciants. 

 
La Sra. Alcaldessa contesta que no es va autoritzar i ja s’ha fet treure. 

 
25. El Sr. Ibars demana que es retiri un pal de llum que no fa cap funció a la cantonada del 

Plus de la Pl. Catalunya. 
 

L’Alcaldessa contesta que ja s’han cursat les ordres perquè es tregui. 
 

 
Seguidament, no formulant-se més preguntes, la Sra. Alcaldessa aixeca la sessió, essent 
l’hora i data assenyalades a l’encapçalament. 
 
Vist i plau,                                                                               En dono fe,  
L’ALCALDESSA,                                                                   EL SECRETARI, 


